
Protokół Nr 22
z XXII sesji Rady Gminy Kluki

z dnia 16 lutego 2017 r.

Punkt 1 – Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.

Otwarcia XXII sesji Rady Gminy Kluki dokonał Przewodniczący Rady Gminy, Pan
Łukasz Trzciński,  który następnie przewodniczył  obradom. Powitał   wszystkich Radnych,
Pana Wójta, Panią Skarbnik, Panią Prawnik, Pana Sekretarza, Sołtysów, Mieszkańców oraz
Panią  Protokolantkę.  Następnie  stwierdził,  że  zgodnie  z  listą  obecności  w  posiedzeniu
uczestniczy  14  radnych,  co  wobec  ustawowego  składu  Rady  wynoszącego  15  radnych,
stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu.
Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

  Punkt 2 - Przyjęcie porządku obrad.

Porządek obrad radni otrzymali z zawiadomieniem i materiałami na sesję. 
Pan Wójt złożył wniosek aby do porządku obrad dodać jeszcze jeden punkt 5a „Rozpatrzenie
projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Kluki na lata
2017-2020”.
„Za” wnioskiem głosowało 13 radnych, 1 radny „wstrzymał się” od głosu.
Wniosek został przyjęty.
Pan Przewodniczący złożył  wniosek  aby zamienić  punkt  14  „Sprawozdania  z  wysokości
średnich wynagrodzeń  nauczycieli  w szkołach prowadzonych przez Gminę  Kluki  w 2016
roku”  z  punktem  9  “Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  udzielenia  dotacji  dla
Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu Gminy Kluki”.
„Za” wnioskiem głosowało 14 radnych.
Wniosek został przyjęty.

Przyjęty porządek sesji:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z XXI sesji Rady Gminy Kluki z dnia 28 grudnia 2016 r.
4. Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.
5. Rozpatrzenie projektu  uchwały  w sprawie zmian w budżecie na 2017 rok.

5a. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej
Gminy Kluki na lata 2017-2020.
6. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  projektu  dostosowania  sieci  szkół

podstawowych i gimnazjum do nowego ustroju szkolnego.
7. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w    sprawie  określenia  kryteriów  wraz  z  liczbą

punktów w postępowaniu rekrutacyjnym do klas pierwszych szkół podstawowych, dla
których organem prowadzącym jest Gmina Kluki.



8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia kryteriów rekrutacji na drugim
etapie  postępowania  rekrutacyjnego  do  przedszkoli  publicznych  oraz  oddziałów
przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę  Kluki oraz
określenia dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów.

9. Sprawozdania  z  wysokości  średnich  wynagrodzeń  nauczycieli  w  szkołach
prowadzonych przez Gminę Kluki w 2016 roku.

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej  na rzecz
Samorządu Województwa Łódzkiego.

11. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  planów  pracy  Komisji  Rady
Gminy Kluki na rok 2017.

12. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w sprawie  przyjęcia  ramowego  planu pracy Rady
Gminy Kluki na rok 2017.

13. Sprawozdania komisji stałych Rady Gminy Kluki z działalności za 2016 r.
14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Ochotniczych Straży

Pożarnych z terenu Gminy Kluki.
15. Informacja Przewodniczącego Rady z działalności międzysesyjnej.
16. Interpelacje i zapytania radnych.
17. Wolne wnioski i sprawy różne.
18. Zakończenie obrad.

Punkt 3 – Przyjęcie protokołu z XXI sesji Rady Gminy Kluki z dnia 28
grudnia 2016 r.

Pan Przewodniczący zapytał czy są uwagi do protokołu.

P. Radna Maziarz powiedziała, że w punkcie 6 jest podana błędna liczba głosów „za” podczas
głosowania. Zamiast 14  powinno być 15. 

P.  Radna  Żarowska  zapytała  jakie  są  powody  niedostarczenia  dokumentów  na  sesję  w
terminie.  Pan  Przewodniczący  poinformował,  że  protokół  został  wysłany  do  radnych  w
poniedziałek po godzinie 15tej więc był czas na zapoznanie się z nim. Nadmienił również, że
na każdym etapie radni mogą się zapoznać z protokołem w biurze rady nawet jeśli nie jest on
skończony.

P. Radna Żarowska zapytała jakie podejmie Pan Przewodniczący kroki,  aby materiały był
dostarczane na czas. Pan Przewodniczący poinformował, że będzie zwoływał sesję w ciągu
siedmiu dni od chwili otrzymania dokumentów.

P. Radna Żarowska powiedziała, że łamane są przepisy Statutu.

Pan Przewodniczący zapytał czy są jakieś uwagi do protokołu.
Uwag nikt nie zgłosił.
 „Za”  przyjęciem protokołu  z  XXI  sesji  Rady Gminy Kluki  z  dnia  28  grudnia  2016  r.
głosowało 9 radnych, 2 radnych głosowało „przeciw”, 3 radnych „wstrzymało się” od głosu.
Protokół został przyjęty.



Punkt 4 – Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.

Wójt Gminy Kluki Pan Karol Sikora przywitał wszystkich serdecznie i przekazał następujące
informacje: 

Na dzisiejszej sesji przygotowano uchwały:

• dotyczącą projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjum do nowego
ustroju szkolnego.

• określenia kryteriów wraz z liczbą punktów w postępowaniu rekrutacyjnym do klas
pierwszych  szkół  podstawowych,  dla  których  organem  prowadzącym  jest  Gmina
Kluki.

• określenia  kryteriów  rekrutacji  na  drugim  etapie  postępowania  rekrutacyjnego  do
przedszkoli publicznych oraz oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych
prowadzonych  przez  Gminę  Kluki  oraz  określenia  dokumentów  niezbędnych  do
potwierdzenia tych kryteriów.

• udzielenia dotacji dla Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu Gminy Kluki.

• udzielenia pomocy finansowej na rzecz Samorządu Województwa Łódzkiego.

oraz zmiany do budżetu polegające na:

• zmianie nazwy zadania Modernizacji OSP w Strzyżewicach

• zabezpieczeniu kwoty 70 000 zł w roku bieżącym oraz 155 tys i 135 tys w planie na
lata  2018  i  2019  w  związku  przetargiem  na  Rozbudowa  i  przebudowa  Szkoły
Podstawowej w Kaszewicach o salę gimnastyczną - najkorzystniejsza oferta 1 293 142
zł  plus nadzór inwestorski razem 1 320 000 zł 

◦ Dotychczas wykonano prace fundamenty mury sali za 270 000 zł. 

◦ Przygotowujemy  wniosek  o  dofinansowanie  do  Ministerstwa  Sportu
(wnioskowana kwota dofinansowania do 33% około 500 000 zł). 

• Zabezpieczeniu kwoty 14 tys na zadanie przebudowa budynku OSP w miejscowości
Żar  - najkorzystniejsza oferta 110 700,00 zł+ nadzór inwestorski 

• Mamy informację o przyznaniu dotacji z gminy Kleszczów na zadanie Rozbudowa
sieci wodociągowej w Zarzeczu.

• Ogłoszono  przetarg  oraz  otrzymaliśmy  oferty  na  wykonanie  zadania:  Budowa
świetlicy wiejskiej w miejscowości Zarzecze - najkorzystniejsza oferta 41 820 zł.

• Zapłacono II ratę, kwotę 19 000 zł za działkę z budynkiem w miejscowości Wierzchy
Kluckie,

• Zakupiono  działkę  w  miejscowości  Podwódka  I  rata  35000  zł  na  koniec  roku
ubiegłego i II rata 21 300,00 w roku bieżącym,



• Podpisano  umowę  na  wykonanie  modernizacji  instalacji  elektrycznej  w  budynku
Ośrodka Zdrowia w Klukach na kwotę 28 900,00 zł

Podpisano umowy na wykonanie zadań:

• Budowa oświetlenia ulicznego  w miejscowości Ścichawa 36 000,00

• Budowa oświetlenia ulicznego w m. Podwódka  9 510,00

• Budowa oświetlenia ulicznego w miejscowości Bozydar 8 149,98

• Budowa oświetlenia ulicznego w miejscowości Pólko ( w tym f.solecki) 4 800,00

• Budowa oświetlenia ulicznego w miejscowości Żar ( w tym f.solecki) 28 880,00

• Rozbudowa oświetlenia ulicznego w m. Osina 6 810,00

• Rozbudowa oświetlenia ulicznego w m-ci Wierzchy Parzeńske  5 600,00

• Rozbudowa oświetlenia ulicznego w miejscowości Imielnia 10 602,60

Podpisano umowy na opracowanie dokumentacji projektowej na zadania:

• budowa  oświetlenia ulicznego w m. Lesisko (w tym f. Sołecki) 6 457,50

• oświetlenie uliczne w Ścichawie 6 834,23

• oświetlenie uliczne w miejscowości Trząs 5 400,00

• oświetlenie ulicznego w kier. Kaszewice Kolonia 2 952,00

Zakupiono 3 szt. kurtyn powietrznych do świetlicy a miejscowości Ścichawa za 3 000 zł.

• Wysłano zapytanie  o  zabezpieczone  środki  na  modernizację  oczyszczalni  ścieków
przy blokach  w Klukach, której właścicielem jest Agencja Nieruchomości Rolnych w
Łodzi

• W związku z oddziaływaniem składowiska popiołów Lubień, na wniosek PGE GiEK
S.A.  Oddział  Elektrownia  Bełchatów  wysłano  listy  osób  zameldowanych  oraz
zadeklarowanych  do  odbioru  odpadów  komunalnych  na  dzień  18.08.2016  r.  w
miejscowościach:  Nowy  Janów,  Niwisko,  Kuźnica  Kaszewska,  Pólko,  Słupia,
Zarzecze, Trzas , Kawalce.

• Odbyły się sprawozdawcze zebrania OSP w: Trząsie, Parznie, Kaszewicach, Żarze.

• W dniu 6 stycznia odbyło się kolędowanie w Gminnym Ośrodku Kultury w Klukach.
Dziękuję wszystkim solistom, chórom i grupom za udział w tym wydarzeniu.

• W dniu 15 stycznia 2017 r odbył się 17. Marsz Szlakiem Powstańców Styczniowych
na trasie Parzno – Kluki – Kaszewice - Kurnos. Gmina Kluki przygotowała posiłek na
Grobli  Stowarzyszenie Kaszewice i  Okolice wraz ze OSP Kaszewice przygotowali
kawę herbatę i ciasto. Dziękuję za udział i pomoc w organizacji uroczystości

• W dniu 21 stycznia OSP Kaszewice zorganizowało dzień dziadka i Babci. Przy tej
członkowie  Zespołu  „Biedroneczki”  otrzymali  wyróżenienia.  Dzieci  otrzymały
również bilety do kina.



• Przygotowano dokumenty do wymiaru podatku na 2017 r.

• Odbyło się spotkanie z Radnymi Gminy Kluki w temacie reformy oświaty. 

• Odbyły się spotkania w szkołach w Parznie, Klukach i Kaszewicach z nauczycielami
w temacie reformy oświaty oraz sprawach bieżących.

• Wysłano  pismo  do  Pana  Starosty  w  sprawie  budowy  chodników  przy  drogach
powiatowych  w  miejscowościach:  Nowy  Janów,  Kuźnica  Kaszewska,  Ścichawa,
Trząs, Kluki przy użyciu udzielonej przez Gminę Kluki pomocy rzeczowej w postaci
zakupionych materiałów budowlanych. 

• Zapraszam  wszystkich  Państwa  na  uroczyste  otwarcie  Sali  Gimnastycznej  przy
Zespole Szkół w Klukach w dniu 22 lutego o godz. 12.30

P. Radna Kczmarkiewicz zapytała czy został złożony wniosek do Wojewódzkiego Funduszu
Ochrony  Środowiska  o  dofinansowanie  do  zakupu  wozu  strażackiego.  Pan  Wójt
odpowiedział,  że  w  tej  chwili  zbierane  są  wszystkie  wymagane  dokumenty  do  złożenia
wniosku.

P.  Radna  Żarowska  zapytała  czego  dotyczyło  pismo  wysłane  do  Starostwa.  Pan  Wójt
poinformował,  że  jedno  pismo  dotyczyło  budowy  chodników  ,  natomiast  drugie  pismo
dotyczyło dotacji do zakupu wozu strażackiego. 

P.  Radna Kaczmarkiewicz  zapytała  czy jakieś  szkoły  złożyły  wniosek  do  konkursu eko-
pracownia.  Pan Wójt  poinformował,  że eko-pracownię  w roku ubiegłym otrzymał Zespół
Szkół w Klukach. Szkoła w Parznie prawdopodobnie nie może ubiegać się z tego względu że
otrzymali  już  dotację  na ogródek dydaktyczny. Natomiast  szkoła w Kaszewicach nie dała
żadnej informacji.

P. Radna Maziarz zapytała czy wszystkie dzieci z zespołu Biedroneczki otrzymały statuetki.
Pan Wójt poinformował, ze każda statuetka była imienna, w związku z tym, że na liście nie
było wszystkich nazwisk, dwójka dzieci nie otrzymała  statuetek. W chwili obecnej statuetki
dla tych  dzieci  są  już  w urzędzie.  Pan Wójt  nadmienił,  że statuetki  te  zostały wręczone
dzieciom z zespołu Biedroneczki za swoją działalność.

  Punkt 5 – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie na
2016 rok.

Pani Skarbnik powiedziała, że proponuje się wprowadzenie niezbędnych zmian w budżecie
Gminy Kluki na 2017 rok w następującym zakresie:
W planie wydatków majątkowych:
- w rozdziale 75495:

• Zadanie  pn.:  „Zakup szafy chłodniczej  do Sali  OSP w Kaszewicach”  zmienia się
paragraf  klasyfikacji  budżetowej  z  §  6050  „  wydatki  inwestycyjne  jednostek
budżetowych”  kwota  -  8 000,00  zł  na  §  6050  „wydatki  na  zakupy  inwestycyjne
jednostek budżetowych”  +8 000,00 zł:.  W związku z tym,  że w planie  wydatków



budżetu  jest  paragraf  6050  zamiast  §6060,  koniecznym  jest  dostosowanie  do
zgodności z planem wydatków finansowych z funduszu sołeckiego.

• Zadanie  pn.:  „Przebudowa  budynku  OSP  w  miejscowości  Strzyżewice  wraz  z
termomodernizacją”  zmienia się  na nazwę  o brzmieniu:  Rozbudowa i  przebudowa
budynku OSP w miejscowości  Strzyżewice  wraz z termomodernizacją”. W związku
z  pismem  Starostwa  Powiatowego  w  Bełchatowie  z  dnia 02.02.2017  r.  w  celu
otrzymania dofinansowania na realizację tego zadania niezbędnym jest dostosowanie
jego nazwy do takiej jaka figuruje w budżecie Powiatu na 2017 r.

-  w rozdziale 85111 „Szpitale” w związku z prośbą  Dyrekcji  Szpitala Wojewódzkiego w
Bełchatowie zmienia się  paragraf  klasyfikacji  budżetowej   w ramach przyznanej  pomocy
finansowej  na rzecz  jednostki  Samorządu Województwa Łódzkiego z  przeznaczeniem na
rzecz Szpitala Wojewódzkiego w Bełchatowie z § 2710 wydatków bieżących na § 6300 –
wydatki majątkowe. 
Wnosi  się  o  zmianę  limitu  wydatków  na  planowane do  realizacji  w  ramach  2017-2019
przedsięwzięcia pn.: „Rozbudowa i przebudowa Szkoły Podstawowej w Kaszewicach o salę
gimnastyczną”.  Łącznie  w  2017  r.  wnosi  się  o  zwiększenie  limitu  wydatków  o  kwotę
70 000,00 zł oraz zwiększenie wydatków o kwotę 14 000,00 zł na zadanie pn.: „Przebudowa
budynku  OSP w  miejscowości  Żar”  w  związku  z  tym,  że  jest  to  kwota  brakująca  do
podpisania umowy z wykonawcą i rozpoczęcia budowy.

Pan Wójt podczas posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów przedstawił pismo  od Dyrektora
Szpitala Wojewódzkiego w Bełchatowie w sprawie udzielenia przez Gminę Kluki pomocy
finansowej w kwocie 7 000,00 zł na zakup sprzętu medycznego. W związku z tym pismem
Pan Wójt zaproponował, aby zwiększyć dotację dla szpitala o kwotę 3 500,00 zł. P. Radna
Stanisławska  poinformowała,  że  podczas  posiedzenia  komisji  odbyło  się  głosowanie  ,  z
którego wynika, że 1 radny głosował „za” zwiększeniem dotacji, 3 radnych „wstrzymało się”
od głosu, 1 radny głosował „przeciw”.
Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek, aby zwiększyć pomoc dla Samorządu
Województwa Łódzkiego z przeznaczeniem dla Szpital Wojewódzki w Bełchatowie. 
„Za”  wnioskiem  głosowało  5  Radnych,  „przeciw”  głosowało  7  Radnych,  2  Radnych
„wstrzymało się” od głosu.
Wniosek nie uzyskał wymaganej liczby głosów.

P. Radna Kaczmarkiewicz zapytała co spowodowało, że dotacja na zadanie pn.: „Przebudowa
budynku OSP w miejscowości  Żar”  nie została przyznana.  Pan Wójt  odpowiedział,  że w
pierwszym piśmie otrzymaliśmy informacje o przyznanej dotacji. W następnym piśmie jakie
gmina  otrzymała  ze  starostwa  była  zakwestionowana  nazwa  zadania.  Nazwa  ta  była
dostosowywane na sesji. P. Radna zapytała na jakiej podstawie został ogłoszony przetarg na
wykonanie tego zadania. Pan Wójt powiedział, że na podstawie zapewnionych środków w
budżecie. 

Po odczytaniu przez Pana Przewodniczącego treści uchwały nastąpiło głosowanie.
„Za” głosowało 12 Radnych, 2 Radnych „wstrzymało się” od głosu.
Uchwała została podjęta.

Uchwała Nr 158/XXII/2017
Rady Gminy Kluki

z dnia 16 lutego 2017 r.



w sprawie zmian w budżecie Gminy Kluki na 2016 rok.

Punkt 5a –  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej
Prognozie Finansowej Gminy Kluki na lata 2017 – 2020.

Pani Skarbnik wyjaśniła, że  zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2017-2020
wynikają z konieczności dostosowania zmian podjętych w budżecie na 2017 rok, ponieważ te
dwie uchwały wiążą się konsekwentnie. 

Po odczytaniu przez Pana Przewodniczącego treści uchwały nastąpiło głosowanie.
„Za” głosowało 12 Radnych, 2 Radnych „wstrzymało się” od głosu.
Uchwała została podjęta.

Uchwała Nr 159/XXII/2017
Rady Gminy Kluki

z dnia 16 lutego 2017 r.

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Kluki na lata
2017 – 2020.

Punkt 6 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie projektu dostosowania
sieci szkół podstawowych i gimnazjum do nowego ustroju szkolnego.

Pan  Przewodniczący  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem  dyskusji  na
posiedzeniu wspólnym Komisji Rady Gminy Kluki. Pan Wójt poinformował, że w przerwie
międzysesyjnej spotkał się z przedstawicielami szkół z terenu naszej gminy. Podczas tych
spotkań przedstawił im projekt przedmiotowej uchwały. 
Po odczytaniu przez Pana Przewodniczącego treści uchwały nastąpiło głosowanie.
 „Za” głosowało 12 Radnych, 2 Radnych „wstrzymało się” od głosu.
Uchwała została podjęta.

Pan Przewodniczący zarządził 10 minut przerwy.
                                                                                    

Uchwała Nr 160/XXII/2017
Rady Gminy Kluki

z dnia 16 lutego 2017 r.



w sprawie  projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i  gimnazjum do
nowego ustroju szkolnego.

Punkt 7 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia kryteriów wraz
z liczbą  punktów w postępowaniu  rekrutacyjnym do klas  pierwszych szkół
podstawowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Kluki.

Pan Wójt poinformował, ze podjęcie przedmiotowej uchwały wiąże się z tym , że zostały
zmienione przepisy na podstawie których poprzednie kryteria zostały uchwalone. W związku
powyższym podjęcie tej uchwały jest zasadne.
Uwag do projektu uchwały nie było.
 
Po odczytaniu przez Pana Przewodniczącego treści uchwały nastąpiło głosowanie.
 „Za” głosowało 14 Radnych.

Uchwała została podjęta jednogłośnie.

Uchwała Nr 161/XXII/2017
Rady Gminy Kluki

z dnia 16 lutego 2017 r.

 w  sprawie  określenia  kryteriów  wraz  z  liczbą  punktów  w  postępowaniu
rekrutacyjnym do klas pierwszych szkół podstawowych, dla których organem
prowadzącym jest Gmina Kluki.

Punkt 8 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia kryteriów
rekrutacji na drugim etapie postępowania rekrutacyjnego do przedszkoli
publicznych oraz oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych
prowadzonych przez Gminę Kluki oraz określenia dokumentów niezbędnych
do potwierdzenia tych kryteriów.

Pytań do przedmiotowej uchwały nie było.
Po odczytaniu przez Pana Przewodniczącego treści uchwały nastąpiło głosowanie.
„Za” głosowało 14 Radnych.
Uchwała została podjęta jednogłośnie.



Uchwała Nr 162/XXII/2017
Rady Gminy Kluki

z dnia 16 lutego 2017 r.

   w sprawie określenia kryteriów rekrutacji na drugim etapie postępowania
rekrutacyjnego do przedszkoli publicznych oraz oddziałów przedszkolnych w
szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Kluki oraz określenia
dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów.

    

                                                                           
Punkt 9 - Sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli w
szkołach prowadzonych przez Gminę Kluki w 2016 roku.

Pan Przewodniczący poprosił p. Karpińską  Inspektora w Urzędzie Gminy w Klukach aby
powiedziała  jak  kształtuje  się  wysokość  średnia  wynagrodzeń  nauczycieli  za  rok  2016.
P. Karpińska poinformowała,  że wysokość  wyrównania średnich wynagrodzeń  nauczycieli
dyplomowanych kształtuje się w granicach około 20 000,00 zł. Nadmieniła również, że kwota
ta  jest  znacznie  niższa  niż  w  latach  ubiegłych.  Pan  Przewodniczący  zapytał  czy  kwoty
wynagrodzeń w naszej gminie różnią się od innych gmin. Pani Inspektor powiedziała, że nie
ma takiej wiedzy.
P. Radna Kaczmarkiewicz zapytała na jakim stanowisku została zatrudniona p. Rajnert. Pan
Wójt  odpowiedział,  że  na  stanowisku  Inspektor  oraz  ma upoważnienie  do  podpisywania
zadań z zakresu szkół jako główny księgowy do spraw szkół.

Punkt  10 –  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy
finansowej na rzecz Samorządu Województwa Łódzkiego.

Pytań do przedmiotowej uchwały nie było.
Po odczytaniu przez Pana Przewodniczącego treści uchwały nastąpiło głosowanie.
„Za” głosowało 12 Radnych, 2 Radnych „wstrzymało się” od głosu.
Uchwała została podjęta.

Uchwała Nr 163/XXII/2017
Rady Gminy Kluki



z dnia 16 lutego 2017 r.

     w sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz Samorządu Województwa
Łódzkiego.

Punkt 11- Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy
Komisji Rady Gminy Kluki na rok 2017.

Pan  Przewodniczący  przypomniał,  iż  stałe  komisje  Rady  Gminy  zobligowane  są  do
przedkładania Radzie rocznych planów pracy. 
P.  Radna  Stanisławska powiedziała,  że nie  ma w planie  pracy żadnej  z  komisji  kontroli
związanej z zadaniem inwestycyjnym pn.: „Termomodernizacja budynku OSP Żar”.  P. Radna
Kaczmarkiewicz powiedziała, że w związku z tym, że  zarówno w Komisji Rewizyjnej jak i w
Komisji Budżetu i Finansów powtarza się punkt odnośnie informacji o zarządzeniach Wójta
Gminy Kluki  za 2016 r.,  można by z Komisji  Rewizyjnej  wykreślić  ten punkt, a w jego
miejsce wpisać punkt kontrole zadania termomodernizacji budynku OSP w miejscowości Żar.
Pan Przewodniczący złożył wniosek, aby w palnie pracy Komisji Rewizyjnej w kwartale I
punkt  2  „Informacja  o  zarządzeniach  Wójta  Gminy  Kluki  powodujących  przesunięcia
wysokości  środków finansowych w poszczególnych działach” wykreślić  a w jego miejsce
wpisać  punkt  pn.:  „Kontrola  dokumentacji  realizacji  zadania  pn.:  Termomodernizacja
budynku OSP Żar”.
„Za”  wnioskiem głosowało 11 Radnych.  
Wniosek został przyjęty.
( P. Radna Brandt-Płóciennik, P. Radna Stanisławska, P. Radny Gorzelak, P. Radny Siewiera
byli nieobecni podczas głosowania.)
Po odczytaniu przez Pana Przewodniczącego treści uchwały nastąpiło głosowanie.
 „Za” głosowało 14 Radnych. 

Uchwała została podjęta. 

Uchwała Nr 164/XXII/2017
Rady Gminy Kluki

z dnia 16 lutego 2017 r.

     w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji Rady Gminy Kluki na rok 2017.

Punkt  12 –  Rozpatrzenie  projektu uchwały w sprawie przyjęcia ramowego
planu pracy Rady Gminy Kluki na rok 2017.

Pan Przewodniczący nadmienił ,że przed sesją  przekazał radnym plan pracy Rady Gminy
Kluki z poprawionymi datami, ponieważ przesłany wcześniej projekt przedmiotowej uchwały



zawierał błędy. Poinformował, że przedstawiony plan pracy Rady nie różni się znacząco od
planu z ubiegłego roku.
Pan Przewodniczący powiedział,  że w sprawie  punktu  6 w kwartale  I  :  „Rozpatrzenie  i
przyjęcie Strategii rozwoju Gminy Kluki do 2022 roku chciałby spotkać się z radnymi oraz z
urbanistą.
Pan Przewodniczący poruszył temat utworzenia spółki wodnej na terenie naszej gminy oraz
temat przejmowania nieruchomości pod drogi gminne. Nadmienił również, że należałoby się
zastanowić nad zmianą statutu gminy. P. Radna Żarowska powiedziała, że statut naszej gminy
nie jest dostosowany do realiów czasów dzisiejszych. Pan Wójt powiedział, że należy określić
co trzeba poprawić. Pan Przewodniczący poprosił radnych, aby składali takie wnioski.
P. Radna Brandt-Płóciennik opuściła  sesję.

Po odczytaniu przez Pana Przewodniczącego treści uchwały nastąpiło głosowanie.
„Za” głosowało 13 Radnych. 
Uchwała została podjęta.

Uchwała Nr 165/XXII/2017
Rady Gminy Kluki

z dnia 16 lutego 2017 r.

     w sprawie przyjęcia ramowego planu pracy Rady Gminy Kluki na rok
2017.

Punkt 13- Sprawozdania komisji stałych Rady Gminy Kluki z działalności za
2016 r.

Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej p. Radny Chudzik odczytał  sprawozdanie komisji  za
2016 r. Poinformował, że komisja wykonała 95% przyjętego planu pracy na 2016 r.
P.  Radna Kaczmarkiewicz  zapytała,  którego punktu nie udało  się  zrealizować  komisji.  P.
Radny  Chudzik  odpowiedział,  że  analizy  zwolnień  podatkowych  i  skarg  i  wniosków.
Nadmienił, że punkt będzie realizowany w roku bieżącym. 
P. Radna Stanisławska opuściła posiedzenie sesji.
P. Radna Ber odczytała sprawozdanie z Komisji Budżetu i Finansów za rok 2016. 
P.  Radna  Kaczmarkiewicz  poprosiła,  aby Pan  Wójt  odpowiedział  w  formie  pisemnej  na
pytanie zawarte w protokole komisji z dnia 28 września 2016 r. odnośnie pomocy rzeczowej
dla Powiatu (zakup kostki). Pan Wójt powiedział, ze na każdej sesji radni są informowani w
tej sprawie. P. Radna Ber poprosiła, żeby odpowiedzi na pytania zawarte w protokołach z
komisji były przygotowywane w formie pisemnej.
Przewodniczący Komisji Infrastruktury p. Radny Lang odczytał sprawozdanie z komisji za
2016 r. 
Uwag do sprawozdania nie było.
Przewodniczący Komisji Oświaty, Sportu i Kultury p. Radny Peczka odczytał sprawozdanie z
komisji za 2016 r. 
Uwag do sprawozdania nie było.
P. Radny Siewiera opuścił posiedzenie sesji.



Punkt 14 -Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla
Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu Gminy Kluki.

Pan Wójt poinformował, że środki w budżecie zostały zabezpieczone na dotacje dla jednostek
OSP, dlatego został przygotowany przedmiotowy projekt uchwały.
P. Radna Kaczmarkiewicz zapytała czy w poprzednim roku ta dotacja pomogła jednostkom
OSP w pozyskiwaniu środków. Pan Wójt odpowiedział, że  tak. Nadmienił, że strażacy są
bardzo zadowoleni z takiej pomocy.
Po odczytaniu przez Pana Przewodniczącego treści uchwały nastąpiło głosowanie.
 „Za” głosowało 11 Radnych. 

Uchwała została podjęta. 

Uchwała Nr 166/XXII/2017
Rady Gminy Kluki

z dnia 16 lutego 2017 r.

     w sprawie udzielenia dotacji dla Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu
Gminy Kluki.

Punkt 15 - Informacja Przewodniczącego Rady z działalności międzysesyjnej

Pan Przewodniczący poinformował, że w dniu 15.01.2017 r. złożył kwiaty na grobie Wandy
Malczewskiej  w  Parznie  podczas  17  Regionalnego  Marszu  Szlakiem  Powstańców
Styczniowych 1863 r..  W dniu 21.01.2017 r. uczestniczył w zebraniu sprawozdawczym w
jednostce OSP Trząs.  22.01.2017 r.  uczestniczył  w Dniu Babci  i  Dziadka na zaproszenie
jednostki OSP w Kaszewicach. W dniu 17.01.2017 r. uczestniczył w spotkaniu ze Starostą
Powiatu Bełchatowskiego. W dniu 30.01.2017 r. brał udział w spotkaniu z przedstawicielami
Elektrowni  Bełchatów w sprawie  pylenia  ze  składowiska  Lubień.  W dniu  07.02.2017  r.
uczestniczył  w  spotkaniu  organizowanym  przez  Pana  Wójta.  W  dniu  09.02.2017  r.
uczestniczył  w  spotkaniu  Komisji  Oświaty,  Sportu  i  Kultury,  na  którym  omawiana  była
kwestia wynajmu Sali gimnastycznej przy Zespole Szkół w Klukach. Również tego samego
dnia  uczestniczył  we  wspólnym  posiedzeniu  wszystkich  komisji  Rady  Gminy  Kluki.  Na
posiedzeniu tym rozpatrywane były następujące punkty:

1. Przedstawienie  informacji  na  temat  zadań  oświatowych  w  Gminie  Kluki  w  roku
szkolnym 2015/2016.

2. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i
gimnazjum do nowego ustroju szkolnego.

3. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia kryteriów wraz z liczbą punktów
w postępowaniu rekrutacyjnym do klas pierwszych szkół podstawowych dla których
organem prowadzącym jest Gmina Kluki.



4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia kryteriów rekrutacji na drugim
etapie  postępowania  rekrutacyjnego  do  przedszkoli  publicznych  oraz  oddziałów
przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę  Kluki oraz
określenia dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów.

P.  Radna Żarowska zapytała  czego dotyczyło  spotkanie  ze Starosta.  Pan Przewodniczący
powiedział,  że był  poruszony temat  nie otrzymania dotacji  na zadanie termomodernizacji
budynku OSP w miejscowości Żar. Pan Starosta stwierdził,  że budowa została rozpoczęta
przed podpisaniem porozumienia. Pan Przewodniczący nadmienił, że w kwestii chodników
Pan Starosta powiedział, ze nie ma takiego zadania w budżecie powiatu na 2017 r.
P. Radna Brandt-Płóciennik wróciła na posiedzenie sesji.

Punkt 16 – Interpelacje i zapytania Radnych.

P. Radna Ber zapytała czy w roku bieżącym będzie również  mobilny punkt informacyjny
dotyczący pozyskiwania funduszy europejskich . Pan Wójt odpowiedział, że na chwilę obecną
nie ma takiej informacji.
P. Radna Ber zapytała czy sołectwa mogą liczyć na wkład własny gminy podczas składania
wniosków o dopłaty ( mini grandy) z Urzędu Marszałkowskiego. Pan Wójt odpowiedział, że
jeżeli dofinansowanie ma dotyczyć zadania ujętego w budżecie gminy to oczywiście. Jeżeli
natomiast ma być to nowe zadanie to należy przedyskutować taką opcję. 
P.  Radna  Ber  zapytała  kiedy  zacznie  działać  system  powiadamiania  sms.  Pan  Sekretarz
odpowiedział,  że system ten już  działa. Pan Wójt powiedział,  ze w najbliższym czasie na
stronie internetowej gminy zostaną umieszczone wszystkie niezbędne informacje dotyczące
bezpłatnego mobilnego powiadamiania.
P. radna Kaczmarkieiwcz poruszyła temat pokoju w urzędzie, w którym jest zaduch i jest
ciasno. Pan Wójt powiedział, że w tym pokoje zawsze było tylu pracowników.
P. Radna Kaczmarkieiwcz powiedziała, ze na poprzednich sesjach prosiła aby przedstawić
jakie środki zewnętrzne zostały pozyskane w roku 2016. Pan Wójt powiedział, że zostanie
przygotowana taka informacja.
P. Radna Kaczmarkiewicz zapytała na jakim etapie jest realizacja funduszy sołeckich i aby
zakupy były wykonane jak najszybciej.  Pan Wójt odpowiedział,  że fundusze są  w trakcie
realizacji.
P. Radna Kaczmarkiewicz zapytała co dalej z wnioskami o solary. Pan Wójt odpowiedział, że
na dzień dzisiejszy nie ma żadnych informacji w tym temacie.
P.  Radna  Kaczmarkiewicz  zapytała  jakie  są  skutki  ekonomiczne  zlikwidowania  Zespołu
Obsługi Szkół. Pan Wójt powiedział, że Zespół Obsługi Szkół nie został zlikwidowany tylko
na podstawie ustawy jego działalność wygasła.
P. Radna Kaczmarkiewicz zapytała czy Pan Wójt rozpoczął rozmowy z Prezesem Spółdzielni
Mieszkaniowej w Bełchatowie na temat wykupu działki w miejscowości Roździn. Pan Wójt
odpowiedział, że jeszcze rozmowy jeszcze nie było.
P.  Radna Żarowska poprosiła  o  posypanie dróg oraz zapytała kto  jest  odpowiedzialny za
odśnieżanie  chodnika  na  osiedlu.  P.  Radny  Peczka  powiedział,  ze  chodnik  należy  do
właściciela posesji znajdującej się przy tym chodniku.
P. Radna Żarowska zapytała czy kwestia dostępu przez strażaków do GOK-u w Klukach. Pan
Wójt odpowiedział, że Strażacy mają  zapewnione pomieszczenie, Prezes jednostki OSP w
Klukach z Dyrektorem GOK-u  powinni uzgodnić pozostałe kwestie.
P.  Radna  Żarowska  poruszyła  temat  pisma  dotyczącego  odmowy  udzielenia  informacji
publicznej. Pan Przewodniczący powiedział, że sprawę tą poruszy w sprawach różnych.



P.  Radna  Żarowska  zapytała  czy  oświetlenie  na  Trząsie  działa.  Pan  Przewodniczący
odpowiedział, że nie.
P. Radna Brandt-Płóciennik zapytała czy Pan Wójt złożył w tym roku wniosek o dotację z
Agencji  Nieruchomości  Rolnych  na  modernizację  oczyszczalni  ścieków  przy  blokach  w
miejscowości Kluki. Pan Wójt powiedział,  że złożył wniosek na koniec roku ubiegłego o
udzielenie  tej  dotacji  w  roku  2017.  W  dniu  dzisiejszym  drogą  mailową  otrzymałem
informację, że zmienił się druk wniosku o dotację i musimy złożyć go jeszcze raz.
P.  Radna  Maziarz  zapytała  czy Panu Wójtowi  znana  jest   sprawa bezdomnych  psów w
miejscowości Kaszewice, którą zgłaszała od około dwóch tygodni. Pan Wójt powiedział, że
sprawa została przekazana pracownikowi, który się tym zajmuje. 
P. Radna Maziarz zgłosiła problem nieodśnieżonego  chodnika w miejscowości Kaszewice.

Punkt 17 – Wolne wnioski i sprawy różne.

Pan Matyśniak sołtys sołectwa Kaszewice zapytał dlaczego drogi są posypywane wybiórczo.
Główne drogi są odśnieżone i posypane natomiast pozostałe są nieodśnieżone.
P.  Radna  Maziarz  poruszyła  temat  drogi  w  kierunku  Kaszewice  Kolonia,  która  została
zniszczona przez wykonawcę chodnika. Pan Wójt powiedział, że ten temat będzie poruszony
kiedy warunki  pogodowe na to  pozwolą.  P.  Radna poprosiła  aby Komisja  Infrastruktury
pochyliła się nad tym tematem.
Pan Stramski sołtys sołectwa Podwódka poruszył temat zakupu tablicy informacyjnej, która
została skradziona. P. Radny Lang powiedział, ze do miejscowości Ścichawa również można
by było zakupić taką tablicę.
Pan Przewodniczący przedstawił pisma przychodzące do Rady Gminy:

• Pismo p. Owczarka skierowane do Pana Wójta i przekazane również do Rady Gminy
w sprawie skargi na Panią Dyrektor SP w Parznie. Pan Przewodniczący powiedział, ze
z pisma jakie złożyła do Rady Gminy p. Dyrektor SP w Parznie wynika, że kserokopia
protokołu  z  kontroli  doraźnej  przeprowadzonej  przez  Kuratorium Oświaty  została
wysłana do p. Owczarka. Pan Przewodniczący powiedział, ze nie widzi powodu , żeby
Komisja Rewizyjna zajmowała się tą sprawą ponieważ to naruszenie prawa zostało
naprawione. P. Radny Owczarek powiedział,  ze z ustawy o dostępie do informacji
publicznej wynika termin udzielenia takiej informacji, który nie został zachowany.

• Pismo  od  p.  Owczarka,  p.  Kaczmarkiewicz,  p.  Witkowskich   w  sprawie
zorganizowania  konfrontacji  przez  Pana  Wójta  z  p.  Dyrektor  SP w  Parznie  i  p.
Kowalczyk.

• Raport z badań dotyczące bezrobocia wśród kobiet z Powiatowego Urzędu Pracy w
Bełchatowie.

• Pismo od mieszkańców gminy w sprawie przejęcia drogi w miejscowości Kluki. 
P. Radna Brandt-Płóciennik zapytała czy była wysłana odpowiedź na to pismo. Pan
Przewodniczący odpowiedział, że na razie nie była udzielona odpowiedź. P. Radna
Żarowska powiedziała, że odpowiedź  powinna być  udzielona. Pan Przewodniczący
powiedział,  że  jeżeli  będzie  podjęte  stanowisko  w  sprawie  przejmowania  dróg
wówczas zostanie udzielona odpowiedź.

• Pismo  z  Łódzkiego  Urzędu  Wojewódzkiego  dotyczące  uchwalania  aktów  prawa
miejscowego.



 Punkt 18 – Zakończenie obrad.

        O godzinie 17:15 Przewodniczący Rady podziękował wszystkim za przybycie i
zakończył obrady.  
                                                                                    

Protokołowała:
Anna Krawczyk 

PRZEWODNICZ ĄCY
     Rady Gminy Kluki

    mgr inż. Łukasz Trzciński


